

# Конфликт интересов по семейному законодательству и его последствия

**Касаткина Анастасия Юрьевна,**  
**помощник адвоката Коллегии адвокатов «Юков и партнеры»,**  
**кандидат юридических наук**  
avtor@lawinfo.ru

В статье исследуются положения СК РФ: 1) о конфликте интересов субъектов семейных прав, который является основанием ограничения либо прекращения семейных прав и/или их осуществления, в том числе ребенка и его родителей; 2) о конфликтах между основами семейных отношений, которые весьма неблагоприятно воздействуют на семейные ценности.

Автор, проанализировав семейное законодательство РФ, сделал вывод о том, что исследуемые положения в целом не совершенны и подлежат пересмотру путем дополнения СК РФ положениями, устанавливающими существо интереса субъектов семейных прав, в том числе ребенка, критерии его определения, последствия, положениями, устраняющими конфликты между принципами семейного законодательства.

**Ключевые слова:** интерес, противоречие, ограничение, лишение родительских прав, права ребенка, ограничение осуществления прав.

## Conflict of Interests under Family Laws and Its Consequences

**Kasatkina Anastasia Yu.**  
**Associate Lawyer of Yukov and Partners Bar Association**  
**PhD (Law)**

The article examines the provisions of the Family Law of Russian Federation: 1) on the conflict of interests of subjects of family rights, which is the basis for limiting or terminating family rights and / or their exercise, including the child and his parents; 2) on conflicts between the foundations of family relations, which have a very adverse effect on family values.

The author, having analyzed the family legislation of the Russian Federation, concluded that the provisions under study are generally not perfect and should be revised by supplementing the Family Law of Russian Federation with provisions establishing the essence of interest of family rights subjects, including the child, criteria for determining it, consequences; provisions that eliminate conflicts between the principles of family law.

**Keywords:** interest, contradiction, restriction, deprivation of parental rights, rights of the child, restriction of the exercise of rights.